

## ACTA DELS CONSELLSSECTORIALS DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA: CULTURA I FESTES, BENESTAR SOCIAL I BARRIS

<b>Data:</b>	10/04/2019
<b>Lloc:</b>	Saló de Plens
<b>Hora</b>	19.00h

### ASSISTENTS

Nom	Cognoms	Entitat/Departament	Consell
Jordi	Martínez Vallmitjana	President i Regidor de Participació Ciutadana	
Georgina	Muñoz Gil	Regidora de Serveis Socials	
Montse	Muñoz Montoro	Cap de Cultura i Lleure	
Margarita	Ruiz Bobé	Cap del Departament de Serveis Socials	
Vicenç	Tur ???	Coordinador de Promoció Econòmica	
Manel	Martín Tàrraga	Esbart Olesà	Cultura i Festes
Francesc	Altarriba Moyano	Esbart Olesà	Cultura i Festes
Tomás	Rivas Ruiz	Associació de Salut Mental del Baix Llobregat Nord	Benestar Social
M. Carne	Manzanares Bataller	Associació Voluntaris d'Olesa	Benestar Social
Trini	Camprubí Carreño	AV Casc Antic	Barris / Cultura i Festes
Sana	Diedhiou	Oudiodial	Cultura i Festes / Benestar Social
M. Carne	Alonso Bonals	AIC Voluntariat Vicencià	Benestar Social
M. Cinta	Foguet Oleart	Càrites	Benestar Social
Anna	Llongueras García	Càrites	Benestar Social
Almudena	Toledo Rodríguez	Animalistes d'Olesa	Benestar Social
Conxita	León Checa	Associació Ariadna	Benestar Social

### OÏENTS

Montserrat	Agilva Ruiz	Associació de Salut Mental del Baix Llobregat Nord
------------	-------------	--

### EXCUSEN ASSISTÈNCIA

Eulàlia	Vinyals Carreras	La Xarxa
Felip	Carreras Sabatier	UEC Olesa
Montse	Jané Samper	UEC Olesa
Mercè	Segura Badia	Escola d'Arts i Ofciis / Casal d'Olesa

### Ordre del Dia

1. Presentació i aprovació del Reglament d'Organització Municipal
2. Presentació de l'esborrany del reglament d'ús dels equipaments municipals
3. Presentació de l'esborrany de l'Ordenança de venda no sedentària (mercat de divendres)
4. Mostra d'Entitats 2019
5. Altres informacions de les entitats i de l'Ajuntament
6. Precs i preguntes

### Desenvolupament del Consell

El Consell extraordinari comença a les 19:15 hores agrupant a membres dels consells de Cultura i Festes, Benestar Social i Barris.

El regidor de Participació Ciutadana i president del consell, Jordi Martínez, dona la benvinguda als assistents i explica la urgència dels punts de l'ordre del dia.

### **1.- Presentació i aprovació del Reglament d'Organització Municipal**

Com explica el regidor, el ROM és el que conté els aspectes organitzatius de l'Ajuntament pel que fa als òrgans com el Ple i les Juntes de Govern. L'anterior havia quedat antic (del 2000) i, des d'aleshores, s'ha hagut d'adequar a algunes lleis, per la qual cosa, s'aprofita per ajustar-lo. S'ha treballat en sessions amb tots els grups polítics per arribar a un consens i poder-lo presentar als consells. Martínez destaca el tercer capítol que té a veure amb els drets i deures de la ciutadania i la participació ciutadana, ressaltant el fet que la ciutadania participi d'una manera més senzilla, principalment, en els plens. Fins ara, es podia intervenir en algun punt de l'ordre del dia ho havia de sol·licitar per instància, o bé al torn de prec i preguntes. El nou ROM permetrà que els ciutadans i entitats puguin entrar mocions (fins el moment ho havia de fer a través dels grups polítics). Almudena Toledo pregunta perquè s'ha limitat el nombre de preguntes (tres) al torn final del ple pel que el regidor contesta que la voluntat de tots els partits polítics era regular-ho i aclareix que les preguntes són temes, realment, que poden incloure diverses. A més, poden venir diferents ciutadans (si la qüestió preocupa molt) i formular-ne una cadascun. Afegeix que, també, s'ha pactat el nombre de prec i preguntes que fan els grups polítics a l'equip de govern. El reglament es vol portar a aprovació el mes d'abril.

No hi ha més preguntes. El punt queda aprovat pels assistents al consell.

### **2.- Presentació de l'esborrany del Reglament d'Ús dels equipaments municipals**

La Cap de Cultura i Lleure comenta que es tracta d'una eina no existent fins ara però que recull temes que ja s'estan fent a la pràctica. Una necessitat compartida entre diferents departaments que mereixia la pena fer l'esforç per fer-ne un de conjunt. Una primera part del reglament recull la normativa compartida per a tots els equipaments municipals i, després, hi ha una fitxa amb les particularitats de cada espai.

Muñoz diu que, com a tot reglament, ha d'incloure una part sancionadora si l'ús no és l'adequat, necessària tot i que no s'ha hagut d'aplicar mai fins ara.

S'aprofitarà per fer models nous per incloure l'Escorxador.

Després de tots els procediments, es preveu que al setembre s'entri amb els convenis. Toledo pregunta en referència l'article 13 que tracta sobre la publicitat de les activitats obligant a incloure el logotip de l'Ajuntament (si aquest "som tots"). Muñoz contesta que si es mira des d'una altra perspectiva com la que la cessió d'espais i material no és una obligació (alguns ajuntaments no en disposen). La compra de material i el treball de la brigada són despeses que les entitats s'estalvien. Martínez afegeix que permet diferenciar les entitats que demanen o no a l'Ajuntament.

Muñoz informa que l'ús d'espais estan regulats per una ordenança econòmica (29) que preveu, al final, que les entitats inscrites al registre estiguin exemptes de pagament i és l'Ajuntament qui assumeix totes les despeses addicionals.

Manel Martín comenta que no ha de costar res posar el logo de l'Ajuntament ja que és una col·laboració i suport que, sense ells, algunes activitats no es podrien portar a terme. Passa el mateix amb la cessió de locals.

Trini Camprubí afegeix que posar el nom de l'Ajuntament, fins i tot, és necessària perquè, sense aquest suport logístic, no es farien ni una quarta part de les activitats que es fan ja que no es podria pagar.

Toledo aclareix que no fa cap valoració només si s'exigia. Li semblen correctes les respostes donades.

Muñoz diu que es tracta d'un esborrany i que si, algú detecta alguna cosa, que ho digui.

Martín considera bons aquests espais per opinar i tractar els temes. Pregunta fins quan hi ha temps per fer possibles aportacions.

Muñoz comenta que ja podria anar a Ple de maig però encara falten alguns informes pel que s'intentarà que sigui el plenari de maig. Això implica que els dies 6-7 de maig ja es necessita incorporar els informes corresponents per la qual cosa es fixa el dia 2 com a data límit per fer aportacions.

### **3. Presentació de l'esborrany de l'Ordenança de venda no sedentària**

El coordinador de Promoció Econòmica comenta que es tracta d'una adaptació legal del decret de 2015 que obligava als ajuntaments a adaptar les seves ordenances del mercat ambulant a la nova realitat. S'ha aprofitat aquest moment per incorporar algunes circumstàncies del propi mercat i afegir d'altres que els faltava un plus de regulació, com és el cas del mercat ecològic i de proximitat, el primer dissabte de cada mes. I, fins i tot, fires que es fan de manera puntual en algunes festivitats. Hi ha alguns canvis que obliga la normativa que són, especialment, en temes de seguretat com pot ser els espais entre parades amb l'obligació de l'existència de passadissos entre elles que puguin aportar major tranquil·litat en el punt de venda. S'incorpora, també, una comissió de seguiment entre Ajuntament i Associació de Paradistes. I, després, un àmbit molt gran de regulació de com s'implanten els nous paradistes. Tur destaca la gran demanda existent a Olesa de persones que es volen incorporar al mercat ambulant i, en aquests moments, ens trobem al límit absolut. Es persegueix que es reguli pel concurs públic i que, en moments de baixes o possibles ampliacions d'espai, com es regularia les noves incorporacions que la llei obliga que sigui de lliure concurrència. Tenir en compte que hi hagi varietat suficient d'oferta. E regula, també, els anys implantant la durada de 15 anys de concessió (per llei) amb una pròrroga de set anys; i el funcionament dels horaris de muntatges i desmuntatges. Estableix, també, un règim sancionador que, afortunadament, no s'ha hagut d'aplicar mai (només certs advertiments).

Si tot va bé, es podria aprovar al plenari de maig i, també, es deixa un període per fer aportacions.

Martín pregunta si s'ha pensat en el tema de seguretat de la ciutadania, principalment, en temes de robatoris i agressions. Tur contesta que els espais entre parades, en la normativa, es parla des de la visió de l'usuari. La normativa farà que alguns espais s'hagin de reordenar, principalment, el mercat de divendres (els altres ocupen un espai més petit). Martín afegeix que el sentit de la seva pregunta anava més directament encaminat amb la policia i que s'hauria de tenir present, a més, que l'ordenança o normativa hauria d'obligar que hi hagi un servei de vigilància. Martínez comenta que Mossos envien agents vestits de paisà que van circulant pel mercat. Tur afegeix que, principalment, el mercat setmanal dels divendres està coordinat amb policia, a més de dos agents cívics (aquests no tenen competències però poden avisar agrega Muñoz). Tur comenta que la policia ha participat en donar aquesta sensació real d'esponjament ja que si, aquesta ha d'actuar, ho ha de fer en espais de major seguretat.

No es formulen més preguntes.

### **4. Mostra d'Entitats 2019**

Muñoz recorda que divendres acaba el termini per fer les inscripcions que, per primera vegada, s'ha fet per la plataforma *Decidim* i que, en cas de necessitar ajut, poden

passar per la Casa de Cultura. Afegeix que, poc a poc, tots els temes de participació ciutadana s'aniran incloent en aquesta plataforma que garanteix tota la legislació vigent en tema de protecció de dades, principalment. Aprofita per avisar que el dia 14 també acaba el procés d'inversions que ja compta en més de 20 propostes i són molt variades.

La mostra es farà el dia 1 de juny i, amb el tema de la rotació, enguany les entitats culturals estaran ubicades a la Plaça Fèlix Figueras i Aragay; les esportives, al carrer Salvador Casas; i les socials, darrera l'Ajuntament. També és previst un intercanvi entre les d'ensenyament i les AV segons el nombre que participin.

El tema de l'enquesta que es passa al final de cada mostra va molt bé.

L'horari serà d'11 a 21 hores.

Toledo pregunta si, aquest any, hi haurà el concurs d'estands. La cap de servei de Cultura i Lleure comenta que sí ja que es tracta d'una proposta que va sorgir, precisament, de les enquestes el de premiar a l'estand més bonic, que es fa entre les mateixes entitats, un fet que obliga a visitar-se unes a les altres.

M. Carme Alonso pregunta quan se sabrà l'espai que els tocarà. Muñoz contesta que el penúltim dia. Quan es fa la inscripció, es pregunta el motiu pel qual es demana un lloc en especial que ha de ser de pes i raonable. S'ha de preveure algunes disponibilitats i la comissió valora les peticions.

Martínez comenta que s'ha traslladat la mostra al dia 1 de juny perquè el darrer dissabte de maig coincideix amb jornada de reflexió.

No hi ha aportacions addicionals.

Muñoz informa que els consells funcionen com legislatures. Per tant, es tanquen les etapes de cara les eleccions municipals, per la qual cosa, el mes de maig es faran reunions de tancament.

I, amb tots aquests temes tractats, finalitza aquest consell extraordinari a les 20.05 hores del dia de la data i, com a secretària, estenc aquesta acta.